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 Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej (nr 2) 
20 grudnia 2023 r. 
Komisja Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, obradująca pod przewodnic-
twem posła Kacpra Płażyńskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2024 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Szydlarska-Konarska  starszy  inspektor kontroli państwowej 
w Departamencie Infrastruktury Najwyższej Izby Kontroli, Dariusz Słomiński przewodniczący Komi-
sji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Morskich Służb Poszukiwania i Ratownictwa wraz ze współ-
pracownikami, Kamil Butler sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy. 

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Grażyna Kućmierowska, Jolanta 
Ostrowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 

Szanowni państwo, myślę, że jesteśmy już w odpowiednim składzie. Otwieram posiedze-
nie Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej. 
Stwierdzam kworum. 
Plan pracy Komisji został państwu przesłany. Zaraz zaczniemy nad nim ewentualną 

dyskusję, z tym, że na wstępie tylko państwu dopowiem, że w punkcie pierwszym zostało 
skreślone słowo „rządowego” w zdaniu pierwszym, a w punkcie osiemnastym na prośbę 
Ministerstwa Infrastruktury dwa tematy zostały połączone. W tej chwili brzmią one: 
„Informacja Ministra Infrastruktury na temat działań podejmowanych w celu przeciw-
działania suszy, ochrony przeciwpowodziowej oraz aktualnego stanu i rozwoju retencji 
w Polsce”. 
Drodzy państwo, dzisiaj wpłynęła do nas złożona przez Federację Związków Zawodo-

wych Marynarzy i Rybaków, Krajową Sekcję Morską Marynarzy i Rybaków NSZZ „Soli-
darność”, Ogólnopolski Związek Zawodowy Oficerów i Marynarzy propozycja dodania 
do naszego harmonogramu informacji na temat wdrożenia do polskiego porządku praw-
nego Konwencji o pracy na morzu z 2006 r. w zakresie zabezpieczenia społecznego pol-
skich marynarzy zatrudnionych przez pracodawców zagranicznych. Oczywiście przychy-
lam się szczególnie do pomysłów z samego środowiska marynarskiego bądź rybackiego, 
żeby zajmować się także najbardziej dla nich ważnymi punktami. Proponuję wpisać 
ten punkt do porządku naszego harmonogramu w styczniu jako drugi temat do punktu 
drugiego. W tej chwili w punkcie drugim naszego harmonogramu jest inna sprawa, inna 
konwencja międzynarodowa, w związku z czym będziemy mieć posiedzenie dotyczące 
aktów rangi traktatów międzynarodowych. Myślę, że będzie to spójne i na miejscu. 
Teraz otwieram dyskusję. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w sprawie planu 

prac? Na wstępie tylko powiem, że wszystkie państwa propozycje zostały przewidziane 
w planie, a rozpatrzenie dokumentu, o którym mowa w punkcie pierwszym w styczniu, 
dotyczącego punktu drugiego, czyli szczegółowych warunków wykonywania rybołów-
stwa komercyjnego z uwzględnieniem wymiarów  i okresów ochronnych organizmów 
morskich, jest o tyle istotne, że zajmiemy się tym na początku. Wynika to z rozporzą-
dzenia Unii Europejskiej. W związku z rozporządzeniem Unii Europejskiej musi powstać 
rozporządzenie rządu. Powinno wejść 1 stycznia. 1 stycznia pewnie nie wejdzie, ale tak 
czy inaczej, dla rybaków ważne jest to, w jakim będzie kształcie, więc musimy to dosyć 
pilnie rozważyć, być może podpowiedzieć ministerstwu, w jakim kierunku rozporzą-
dzenie powinno pójść. Teraz otwieram dyskusję. Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, rozu-
miem... Pan przewodniczący Karnowski. 
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Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Dzień dobry. Cieszę się, że program jest bardzo ambitny. Rozumiem, że przewidujemy 
cztery posiedzenia w miesiącu. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Tak. 

Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Cztery w miesiącu? 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Tak. 

Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Ok. Dobrze. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Na każdym posiedzeniu Sejmu, kiedy przyjeżdżamy tu na dwa, trzy dni, będą dwa posie-
dzenia Komisji. 

Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Jeżeli tak, to nie ma problemu. Proszę jednak o jedno przesunięcie, a mianowicie proszę, 
żeby na temat zboża i dzierżawy terminala zbożowego w porcie Gdynia... Proszę? Jest 
to dosyć palący temat. Proszę, żebyśmy mogli go zrobić na końcu stycznia. Jest to punkt 
szósty. Mam taką prośbę. Dobrze? Jest tam jakaś zapadalność terminów. Byliśmy na kon-
troli poselskiej w porcie w Gdyni. Mam wątpliwości, nie mogę powiedzieć, że... 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
W lutym jest za późno? 

Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Tak, jest to za późno. Myślę, że będą decyzje Skarbu Państwa na ten temat. Przetarg 
praktycznie  jest  rozstrzygnięty. Mają  być  decyzje  Skarbu Państwa. Dobrze  by było, 
żebyśmy się przyjrzeli przetargowi. Mam wątpliwości, gdyż inny jest wynik co do obiek-
tywnych kryteriów ustanowienia kolejności oferentów, inny jest co do nieobiektywnych. 
Na końcu decyzję musi podjąć Skarb Państwa, czyli musi podjąć ją ministerstwo. Proszę, 
żeby to zostało przesunięte. 
Jednocześnie sytuację rybołówstwa – jest to punkt siódmy – gdybyśmy mogli, ponie-

waż wymaga  to korelacji  dwóch ministerstw...  Jak  pewnie  pan  przewodniczący wie 
z zeszłej kadencji, było tak, że ministerstwa trochę przerzucały się, kto jest odpowie-
dzialny za sprawę  łowienia dorsza przez  rybaków  indywidualnych,  tak  to nazwijmy. 
Wobec tego myślę, że dobrze by było, żebyśmy to zrobili w marcu, żeby do tego czasu 
ministerstwa porozumiały się. Są nowi ministrowie i warto by było, żeby się porozu-
mieli. A zatem mam propozycję, żeby jeden punkt dać do góry, a drugi do dołu. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Pod koniec zeszłej kadencji ostatecznie wpłynęło pismo, które określało Ministerstwo 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi jako właściwe do zajmowania się tym. 

Poseł Jacek Karnowski (KO): 
Czy to było z ministerstwa rolnictwa, że się przyznali? 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Nie, z tego co pamiętam, było to na poziomie kancelarii premiera jako rozstrzygające. 
Dobrze, nie mam z tym kłopotu. Jest nowy dział. Możemy rozpoznać to w marcu. Mam 
trochę inne wiadomości co do terminala zbożowego. Z tego co słyszałem, przetarg jeszcze 
nie jest w fazie finalizacji, ale też nie mam żadnego problemu z tym, żeby to rozpatrzyć 
wcześniej. W takim razie możemy to rozpatrzyć w drugiej połowie stycznia na następ-
nych posiedzeniach. Po prostu wymieńmy  to z terminalem kontenerowym w Świno-
ujściu. Niech  terminal  kontenerowy w Świnoujściu  będzie  po terminalu  zbożowym. 
Dobrze? Jeżeli wzbudza to szczególne emocje, kontrowersje, to mogą być długie posie-
dzenia. Bardzo proszę, panie pośle. 
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Poseł Piotr Głowski (KO): 
Chciałbym, po pierwsze, wesprzeć głos, że terminal zbożowy powinien się pewnie poja-
wić w pierwszej kolejności. Przed chwileczką na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Roz-
woju Wsi mieliśmy między innymi informacje Najwyższej Izby Kontroli o kontroli pro-
wadzonej w ogóle w związku z importem zboża do Polski. Terminal ten niewątpliwie 
ma znaczenie w tym połączeniu. A więc dobrze by było, żeby najbliższe posiedzenia sej-
mowe służyły także temu, żeby Komisja się zebrała, ale proszę też, żeby dla odmiany 
nie odkładać sprawy Świnoujścia. Wydaje się, że to są chyba dwie najważniejsze sprawy. 
Tam dla odmiany mamy stronę niemiecką, która w tej chwili bardzo mocno włączyła się 
w oprotestowanie budowy i przygotowań. A więc dobrze, żebyśmy mieli pewną wiedzę, 
co dzieje się w jednym i w drugim miejscu. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Tak, dlatego też podzielam zdanie, że terminalem kontenerowym również trzeba zająć 
się na początku. Jest dużo fałszywych informacji kierowanych od polityków landowych, 
szczególnie tych, którzy sugerują rzeczy, które po prostu nie miały miejsca. Prasa bran-
żowa także pisze na ten temat. I dobrze, że pisze. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Pan poseł Łącki, proszę. 

Poseł Artur Łącki (KO): 
Panie przewodniczący, przepraszam bardzo, ale przez ostatni tydzień byłem raczej wyłą-
czony z prac. Myślałem, że będzie to ujęte w harmonogramie, ale nie jest. Proszę dopisać 
najpóźniej do miesiąca lutego sprawę dotyczącą Programu ochrony brzegów morskich. 
Ustawa kończy swój byt 31 grudnia tego roku. Pieniądze zostały, jeżeli chodzi o te dzia-
łania, dlatego że zawsze, co roku była wydawana minimalna kwota 34 mln zł do podziału 
na oba województwa, czyli urzędy morskie. A więc pieniądze są. Trzeba by było prze-
dłużyć ustawę o następne dwa, trzy lata. Jak mówię, pieniądze są tak, że nie byłoby 
zmiany budżetowej. A więc chciałbym, żebyśmy przynajmniej do lutego dorzucili punkt 
dotyczący ochrony brzegów morskich. Jest to ważna sprawa, gdyż cały czas tracimy tam 
pełno terenu. To jest do Ministra Infrastruktury. 
W styczniu jest informacja Ministra Infrastruktury na temat budowy terminala kon-

tenerowego w Świnoujściu. Myślę, że jest to dobre miejsce i powód, żeby również zwrócić 
się z pytaniem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o dalszą sensowność 
utrzymywania ochrony, strefy ochronnej wobec gazoportu. Trzeba by było zwrócić się 
o informację do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, czy była ona potrzebna, 
co dawała i czy przypadkiem nie można byłoby zrezygnować z tej formy ochrony gazo-
portu. A więc wnoszę o poszerzenie punktu świnoujskiego w styczniu o strefę ochronną 
gazoportu  i wstawienie  w lutym  informacji Ministra  Infrastruktury  na temat  tego, 
co dalej z ustawą o ochronie brzegów morskich. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Co do kwestii gazoportu,  jasne, możemy tutaj to dopisać, nie widzę przeciwwskazań, 
dlatego że punkty te po prostu łączą się. Jeden jest powiązany z drugim. 
A co do drugiego, to szczerze mówiąc, wydaje mi się, że nie jest to potrzebne, panie 

pośle, dlatego że jest to punkt, który co roku rozpatrujemy, tylko że po tym, jak wpłynie 
druk rządowy, a druk rządowy wpływa. Jesteśmy zobowiązani go opiniować. Druk rzą-
dowy zwykle wpływa w drugiej połowie lutego. 

Poseł Artur Łącki (KO): 
W tym wypadku może nie wpłynąć ze względu na to, że... 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Musi wpłynąć, dlatego że podsumowuje ostatni rok. Punkty, do rozpatrzenia których 
tak czy inaczej jesteśmy zobligowani po tym, jak strona rządowa nam je przekaże, nie 
są tu zawarte. Jest to jeden z takich punktów. 

Poseł Artur Łącki (KO): 
Proszę mieć to na uwadze. 
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Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Dobrze. 

Poseł Artur Łącki (KO): 
Program kończy się w tym roku. Pieniądze są.  Inwestycje  są konieczne  i potrzebne. 
Trzeba by było coś zrobić. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji? Bardzo proszę, strona społeczna. Bardzo proszę 
się przedstawić. 

Przewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Morskich Służb 
Poszukiwania i Ratownictwa Dariusz Słomiński: 

Dzień dobry. Solidarność morskiej służby. 
Chciałbym się zapytać. Jedno pytanie odnośnie do procedowania zmiany ustawy mor-

skiej, która była procedowana w zeszłej kadencji, była zakończona i gdzieś to umknęło. 
Czy będzie to dalej robione czy upadło? 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Jest dyskontynuacja w tym zakresie, natomiast na pewno do tego wrócimy. Komisja 
doskonale zna ten problem, strona rządowa też. Ministrem właściwym do spraw gospo-
darki został poseł Marchewka, nasz kolega z Komisji, który też uczestniczył w spotka-
niach, więc myślę, że na różnych poziomach będziemy starali się rozwiązać tę sprawę. 

Przewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Morskich Służb 
Poszukiwania i Ratownictwa Dariusz Słomiński: 

Jeszcze teraz, w pierwszym półroczu? 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Obstawiam, że szybko, dlatego że widzę, że jest determinacja wszystkich do tego, żeby 
to załatwić. 

Przewodniczący Komisji Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Morskich Służb 
Poszukiwania i Ratownictwa Dariusz Słomiński: 

Dobrze. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Myślę,  że w styczniu będą  jakieś  ruchy. Drodzy państwo,  jeżeli nie ma więcej uwag, 
to rozumiem... Jeszcze jest głos. Bardzo proszę się przedstawić. 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
Dzień dobry. Nazywam się Kamil Butler. Jestem sekretarzem Ogólnopolskiego Związku 
Zawodowego Oficerów i Marynarzy. 
My również chcielibyśmy się przychylić do tego, żeby akurat temat prac nad ustawą 

o pracy na morzu został zakończony. Poza tym mamy jeszcze dwa tematy. Chcielibyśmy, 
żeby na pierwsze półrocze wpisano kwestię wynagrodzeń dla pracowników terenowej 
administracji morskiej. Zakładamy, że temat budżetu na rok 2025 rozpocznie się gdzieś 
w połowie roku, więc lepiej by było, gdyby ten temat rozpocząć już teraz. Proponujemy 
jeszcze,  żeby  porozmawiać  o przyszłości  i aktualnej  sytuacji Polskiego Ratownictwa 
Okrętowego.  Jesteśmy  świadomi,  że trwają  prace nad przejęciem firmy przez  jedną 
spółkę Skarbu Państwa. Brak informacji rzutuje na pracowników firmy, a chcielibyśmy, 
żeby proces ten był przejrzysty. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Chyba rzeczywiście SAR-u nie mieliśmy w porządku. Dobrze. Jest to temat, który oczy-
wiście także był u nas dyskutowany w poprzedniej kadencji. Rzeczywiście pewnie teraz 
przez ministerstwo będą podejmowane decyzje, co dalej. Jak pan myśli, na jakim jest 
to etapie? Jaki termin byłby właściwy? 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
Mówimy o PRO? 
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Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Mówimy o służbie SAR, o ratownikach. 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
To tutaj najlepiej z kolegami z SAR-u. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Przepraszam, pan pytał, pan mówił też o służbie SAR. Prawda? 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
Mówiłem o ustawie o pracy na morzu oraz ogólnie o pracownikach terenowej admini-
stracji morskiej i ich wynagrodzeniach, czyli także o urzędach morskich. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Ok. O urzędach morskich. 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
Tak jest. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
To kiedy pan by to widział? Jest to dla państwa jakaś... 

Sekretarz Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Oficerów i Marynarzy Kamil Butler: 
Najszybciej jak się da. 

Przewodniczący poseł Kacper Płażyński (PiS): 
Najszybciej jak się da. Proponuję pod koniec lutego. Słucham? Razem te dwa tematy. 
Poniekąd pokrywają się. 
Drodzy państwo, jeżeli nie ma głosów sprzeciwu wobec tak opracowanego przez nas 

planu prac, to zamykam posiedzenie, chyba że ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w innych 
sprawach dotyczących prac naszej Komisji. Nie słyszę. Dziękuję państwu i zamykam 
posiedzenie Komisji. 


